

EXPOSITION: "I saw my reflection come right off your face"

ARTISTES:

Ari Bayuaji, Amélie Bissonnette,
Miriam Brookman, Katarzyna Chmielarz,
Kendra Dueck-Warner, Maggie Estey,
Vanessa Fleising, Bianca Hlywa, Chantal Khoury,
Dylan Kotansky, Danica Markovic, Laurè Nolte,
Kelly Pleau, Chantal Prémont, Sarina Rahman,
Keivan Khademi Shamami, and Laura Ward

CURATORS:

Kelly Pleau & Sarina Rahman

POÈTES:

Yolande Villemaire & Aimée Lévesque

QUAND:

February 20 – April 6, 2012

Vernissage: Saturday February 25, 2 – 5PM

Lecture de poésie: Saturday February 25, 5 – 6PM

OU:

Connexions Langue & Culture (CLC Montreal)
4260 Av. Girouard, #350, Montreal

L'INFORMATION: 514-903-8897



Connexions Langue et Culture Montréal dévoile ce mois-ci une nouvelle exposition portant sur le thème de l'amitié. "I saw my reflection come right off your face" présente le travail d'artistes canadiens émergents, rassemblé par les commissionnaires Kelly Pleau et Sarina Rahman.

Le public est invité au vernissage le samedi 25 février de 14 h à 17 h à CLC Montréal, 4260 avenue Girouard, bureau 350.

Sarina Rahman et Kelly Pleau, toutes deux artistes visuelles, se sont rencontrées alors qu'elles étudiaient à l'Université Concordia. Rahman avait déjà exposé ses oeuvres dans une exposition présentée à CLC, et elle souhaitait y exposer une collection qui reflétait le sens de la communauté et de l'amitié imprégnant l'espace.

"Cette exposition explore l'art et l'amitié en tant que reflets de sa propre personnalité. Certaines des plus grandes oeuvres d'art sont celles où l'on peut voir des traces de soi-même. De la même façon, on peut souvent trouver des fragments de soi-même dans ses meilleurs amis."

Pour Pleau, cette exposition part du phénomène d'identification dans la vie humaine et le transpose à l'art, afin de permettre l'identification à (travers) l'oeuvre d'art. "Je voulais rassembler des oeuvres qui touchaient au même sujet, mais qui le faisaient de différentes manières, et ce, afin de créer le style unique de la collection", dit-elle.

Comme la cohésion peut également transcender les formes artistiques, le vernissage sera suivi d'une lecture de poésie donnée par des poètes montréalais, dont Yolande Villemaire et Aimée Lévesque. La lecture aura lieu de 17 h à 18 h.

Yolande Villemaire est une poète reconnue et récompensée qui a publié, depuis 1974, une douzaine de recueils de poésie et dix romans. Aimée Lévesque a commencé sa pratique récemment avec le lancement de deux recueils autoédités. Toutes deux explorent les thèmes de la féminité et du voyage, et elles feront le lien entre leurs écrits et les émotions ressenties lors de la visite de l'exposition.



Heures d'ouverture de la galerie
Du lundi au jeudi : de 15 h 30 à 18 h
Le vendredi : de 13 h 30 à 17 h
Le samedi et le dimanche : sur rendez-vous

Admission libre

Pour obtenir des images ou des informations supplémentaires, veuillez contacter les commissaires à l'adresse suivante : clcfriendshipartshow@gmail.com

EXHIBITION: "I saw my reflection come right off your face"

ARTISTS:

Ari Bayuaji, Amélie Bissonnette,
Miriam Brookman, Katarzyna Chmielarz,
Kendra Dueck-Warner, Maggie Estey,
Vanessa Fleising, Bianca Hlywa, Chantal Khoury,
Dylan Kotansky, Danica Markovic, Lauré Nolte,
Kelly Pleau, Chantal Prémont, Sarina Rahman,
Keivan Khademi Shamami, and Laura Ward

CURATORS:

Kelly Pleau & Sarina Rahman

POETS:

Yolande Villemaire & Aimée Lévesque

WHEN:

February 20 – April 6, 2012

Vernissage: Saturday, February 25, 2 – 5PM

Poetry Reading: Saturday February 25, 5-6PM

WHERE:

Culture & Language Connections (CLC Montreal)
4260 Av. Girouard, #350, Montreal

INFORMATION: 514-903-8897



Culture & Language Connections Montreal unveils a new exhibition this month exploring the theme of Friendship. "I saw my reflection come right off your face" is a show of work by emerging Canadian artists, curated by Kelly Pleau and Sarina Rahman.

The public is invited to a vernissage on Saturday, February 25, from 2 p.m. to 5 p.m. at CLC Montreal, 4260 Av. Girouard, #350.

Sarina Rahman and Kelly Pleau, both visual artists, met while attending Concordia University. Rahman is curating after having shown her own work in a previous CLC exhibition. She says it was her wish to exhibit a collection of work that would reflect the space's sense of community and friendship.

"This exhibition explores art and friendship as being reflections of our own personalities. Some of the best artworks are the ones in which we can see traces of ourselves. Similarly, we can often find fragments of ourselves in some of our greatest friends."

For Pleau, this exhibition is about taking the relatable in human life and using it to make art relatable. "I wanted to bring together a collection of works that touched upon the same subject matter but were different stylistically, and in the end have the collection create its own cohesive style," she says.

Because of this same cohesion that also exists between different art forms, the vernissage will be followed with a poetry reading given by Montreal poets Yolande Villemaire, Aimée Lévesque and others, from 5 p.m. to 6 p.m.

Yolande Villemaire is an award-winning poet who has published a dozen poetry books and ten novels since 1974, while Aimée Lévesque has recently started her practice with two self-published poetry books. They both explore themes like femininity and travelling, and will relate their writings and feelings that arise while watching this exhibition.



Gallery Hours:
Monday-Thursday 3:30pm-6:00pm
Friday: 1:30pm-5:00pm
Weekend: By appointment
Free Admission

For images and more information, contact the curators at clcfriendshipartshow@gmail.com